
 
Valtuustoaloite: sivukylissä toimivien koulujen lähiliikuntapaikkojen tilanteen selvittäminen ja 
kartoittaminen 
 
Kvalt 25.09.2023 § 75  
  
  

Valtuutettu Inkeri Yritys jätti OMK:n valtuustoryhmän puolesta seuraavan 
sisältöisen valtuustoaloitteen:’ 
 
”Esitämme, että Kittilän kunta ryhtyy selvittämään ja kartoittamaan 
kuntamme sivukylissä toimivien koulujen lähiliikuntapaikka tilanteen ja 
ryhtyy toimenpiteisiin lähiliikuntapaikkojen järjestämiseksi siten, että 
jokaisella kuntamme koululaisella on mahdollisuus harrastaa monipuolista 
liikuntaa ja urheilulajeja. Tällä hetkellä sivukylien koululaisilla ei ole 
mahdollisuutta harrastaa esimerkiksi yleisurheilulajeja. 
 
Perustelut: 
Tuoreimman kouluterveyskyselyn mukaan suuri osa lapsista ja nuorista voi 
hyvin. Mutta osaa lapsista ja nuorista kuormittavat erilaiset tekijät. 
Tilanteen korjaaminen vaatii toimia sekä kouluyhteisöltä, 
opiskeluhuoltopalveluista ja meiltä päättäjiltä. Koulussa jaksamista tukee 
hyvä liikunta, uni ja ravinto. lisäksi valtion hallituksen ohjelmassakin 
korostetaan terveyden ja hyvinvoinnin edistämistä kaikilla tasoilla. 
Kouluhyvinvointia vahvistavaa toimintaa ei synny ilman toimenpiteitä. 
 
Esityksemme on yksi toimenpide ehdotus, mutta samalla tärkeä asia 
kuntamme lasten ja nuorten tasapuolisen hyvinvoinnin edistämiseksi.” 

   
   

 
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetetään valmisteltavaksi 

kunnanhallitukselle. 
 
 
Khall 24.10.2023 § 391  
  
 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Kurula Timo 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää lähettää aloitteen sivistystoimen valmisteltavaksi. 

Vastuuhenkilönä on liikuntasihteeri. 
 

Päätös Esitys hyväksyttiin. 
 
 
Hyvinvlt 13.03.2024 § 20  
  
 
Valmistelija Liikuntasihteeri Marletsuo Juha 

 
Valtuutettu Inkeri Yritys on laatinut sivukylissä toimivien koulujen 
lähiliikuntaolosuhteiden selvittämistä koskevan valtuustoaloitteen. Aloitteen 
allekirjoittajat esittävät, että kunta ryhtyisi toimenpiteisiin 
lähiliikuntaolosuhteiden järjestämiseksi siten, että kaikilla koululaisilla olisi 
mahdollisuus harrastaa monipuolista liikuntaa koulupäivän yhteydessä. 
Aloitetta perustellaan ennen kaikkea kouluhyvinvoinnin edistämisen 
näkökulmasta.  



 
Yleisesti ottaen voidaan todeta, että koulujen pihapiirit ovat liikunta- ja 
hyvinvointipoliittisesti tärkeitä kehittämiskohteita. Parhaimmillaan hyvin 
suunniteltu pihapiiri palvelee laajoja käyttäjäryhmiä ympärivuotisesti 
aamusta iltaan. Päiväsaikaan koulujen pihapiirit tarjoavat puitteet 
esimerkiksi välituntiliikunnalle, liikunnanopetukselle sekä kerhotoiminnalle. 
Iltaisin ja viikonloppuisin koulujen pihapiirit toimivat alueen asukkaiden 
matalan kynnyksen lähiliikuntapaikkoina. Koulujen pihapiirien kehittämistä 
koskevat periaatteet pätevät pitkälti myös päiväkotien pihapiirien kohdalla. 
 
Koulujen pihapiirien kehittämisestä on viime syksyn ja kuluvan talven 
aikana keskusteltu useaan otteeseen eri yhteyksissä. Teema nostettiin 
esiin lapsiparlamentissa viime lokakuussa (4.10.2023). Tilaisuudessa 
vallitsi laaja yhteisymmärrys siitä, että koulujen pihapiirien tarjoamat 
mahdollisuudet vaikuttavat merkittävästi kouluviihtyvyyteen ja oppilaiden 
mielialaan. Tästä teemasta käytiin kattava keskustelu myös Alakylän 
kyläillassa (19.2.2024). 
 
Koulujen pihapiirien kehittämistä koskevia periaatteita on sovellettu 
viimeksi kirkonkylän koulukeskuksen pihasuunnitelman laadinnan 
yhteydessä. Kirkonkylän koulukeskuksen kohdalla tavoitteena on 
monipuolinen ja helposti saavutettava lähiliikuntapaikkakeskittymä, joka 
innostaa kuntalaisia omaehtoiseen liikkumiseen sekä yhteisölliseen 
kanssakäymiseen. Vastaavanlaisia lähiliikuntapaikkahankkeita on Kittilän 
kunnassa vireillä useita. Viime syksynä valmistuneen skeittiparkin avajaisia 
vietetään kesäkuussa. Agnico Eagle –jäähallille asennetaan tänä vuonna 
uusi joustokaukalo, jolloin Sirkan huonokuntoinen ulkokaukalo voidaan 
korvata jäähallin nykyisellä kaukalolla. Kuluvan vuoden talousarvioon on 
varattu määrärahat Alakylän ja Kaukosen kuntoportaiden toteuttamista 
varten. Lisäksi Pakatin lähiliikuntaolosuhteiden kehittämishanke on kirjattu 
talousarvion suunnitelmavuodelle 2025. 
 
Ympäryskylien koulujen pihapiirien kehittämistä koskeva valtuustoaloite on 
siis sikäli ajankohtainen, että Kittilän kunnassa tehdään tällä hetkellä 
lähiliikunnan olosuhdetyötä laajalla rintamalla. Lähiliikuntapaikkaverkostoa 
kehitettäessä on ensisijaisen tärkeää kuulla liikuntapaikkojen käyttäjiä. 
Liikuntatoimi esittää, että valtuustoaloitteen johdosta liikuntatoimi toteuttaa 
oppilaille ja henkilöstölle suunnatut kehittämistyöpajat Sirkan koululla, 
Alakylän koululla sekä Kaukosen koululla elokuuhun mennessä. 
Työpajoissa oppilaita ja henkilöstöä osallistetaan suunnittelemaan kunkin 
koulun tulevaisuuden pihapiiriä. Lisäksi asiassa on perusteltua tehdä 
tiivistä yhteistyötä varhaiskasvatuksen ja esi- ja perusopetuksen 
palveluverkkotyöryhmän kanssa. 
 
Sirkan koulun henkilöstön kanssa on jo sovittu aloituspalaveri tiistaina 12. 
maaliskuuta. Työpajojen perusteella liikuntatoimi laskee alustavat 
koulukohtaiset kustannusarviot esitetyille kehittämistoimenpiteille. Näiden 
kustannusarvioiden pohjalta voidaan käydä keskustelua siitä, miten 
mahdolliset investoinnit tulisi jaksottaa. Lähiliikuntaolosuhteiden 
kehittämiskustannuksiin on mahdollista hakea valtionavustusta.  
 

Esittelijä Vs. sivistystoimenjohtaja Ylinampa Janne 
 

Päätösehdotus Hyvinvointilautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja edelleen 
kunnanvaltuustolle, että  
 
1) valtuustoaloitteen johdosta liikuntatoimi toteuttaa oppilaille ja 
henkilöstölle suunnatut kehittämistyöpajat Sirkan koululla, Alakylän koululla 
sekä Kaukosen koululla. Työpajoissa oppilaita ja henkilöstöä osallistetaan 



suunnittelemaan kunkin koulun tulevaisuuden pihapiiriä. Työpajojen 
perusteella liikuntatoimi laskee alustavat koulukohtaiset kustannusarviot 
esitetyille kehittämistoimenpiteille. 
 
2) sivukylien koulujen lähiliikuntaolosuhteiden selvittämistä koskeva 
valtuustoaloite todetaan loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Liikuntasihteeri Juha Marletsuo oli selostamassa asiaa ja vastaamassa 
kysymyksiin tämän pykälän käsittelyn ajan. 
 
Jäsen Susanna Kantola liittyi kokoukseen Teamsin välityksellä tämän 
pykälän käsittelyn aikana klo 14:24. 
 
Esitys hyväksyttiin. 

 
 
Khall 16.04.2024 § 117    
465/12.05.06/2023    
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Timo  Kurula, puh. 040 595 7597 

 
Hyvinvointilautakunta on käsitellyt aloitteen kokouksessaan 13.03.2024 § 
20. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Kurula Timo 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää, että se hyväksyy hyvinvointilautakunnan esityksen 
vastauksena aloitteeseen ja esittää edelleen kunnanvaltuustolle, että 
valtuusto merkitsee vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuun 
käsitellyksi. 
 

Päätös Esitys hyväksyttiin. 


